
Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 110 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Orla Hav (S).

Spørgsmål nr. 110:
’’Er ministeren indstillet på at sikre, at alle universiteter med lægeuddannelse 
sikres lige udviklingsmuligheder for at bidrage til et sundhedsvæsen i verdens-
klasse?”

Svar:
Jeg er overbevist om, at alle fire universiteter med lægeuddannelse har et stort 
ønske om at bidrage til det danske sundhedsvæsens udvikling. De forskellige 
universiteter har forskellige udgangspunkter, hvilket bl.a. kan skyldes forskelle 
i studenteroptag, lærerkorps, forskningsaktivitet og samarbejde med eksterne 
institutioner.

Jeg er optaget af, at alle lægeuddannelser i landet yder en optimal indsats 
med hver deres forudsætninger. Disse forudsætninger - f.eks. størrelse - kan 
imidlertid ikke i nogen overskuelig fremtid blive ens og skal vel heller ikke være 
det. Der er imidlertid mange andre måder at sikre gode vilkår for forskning og 
udvikling, f.eks. samarbejde med andre universiteter og andre institutioner.
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